

PARLIMEN MALAYSIA
PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : Lisan

DARIPADA : Ir. Shahrudin Bin Ismail [Kangar]

TARIKH : 9 Mac 2017

SOALAN : Ir. Shahrudin Bin Ismail minta
MENTERI PERTANIAN DAN
INDUSTRI ASAS TANI menyatakan:-
adakah Kementerian bercadang untuk menyediakan bantuan atau insentif bagi meringankan beban nelayan seperti bantuan pembelian separuh harga untuk enjin, pukat serta bot dan adakah Kementerian mempunyai kerjasama yang efektif bersama NGO yang lain, bagi membantu golongan nelayan ini.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli-ahli Yang Berhormat, dalam usaha bagi meringankan beban nelayan, Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani melalui Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia telah melaksanakan pelbagai program sama ada dalam bentuk ekonomi mahupun sosial seperti:

(1) Elaun Sara Hidup Nelayan

Program ini bertujuan membantu meringankan beban golongan nelayan dalam menghadapi kenaikan kos sara hidup dan merupakan insentif kepada sektor industri perikanan supaya kekal berdaya maju.

Ia telah dilaksanakan bermula Jun 2008 dan bermula tahun 2015, kadar elaun sara hidup nelayan adalah RM300 bagi nelayan zon A, manakala bagi nelayan zon B, C dan C2, adalah sebanyak RM250 sebulan.

(2) Insentif Hasil Tangkapan Ikan

Kerajaan menyediakan Insentif Hasil Tangkapan Ikan kepada pemilik vesel zon A, B, dan C yang berlesen pada kadar RM0.10 sekilogram ikan yang didaratkan dan RM0.20 sekilogram kepada pemilik vesel zon C2.

Objektif program ini adalah bagi menggalakkan pendaratan hasil perikanan di dalam negara di samping mendapatkan maklumat mengenai pendaratan bagi setiap pemilik vesel.

(3) Skim Subsidi Diesel Dan Petrol

Program ini dilaksanakan bagi menampung sebahagian kos operasi penangkapan ikan nelayan akibat daripada kenaikan harga bahan api di pasaran di samping menggalakkan nelayan untuk keluar menangkap ikan bagi memenuhi keperluan bekalan ikan segar negara.

(4) Insurans Nelayan

Program ini dilaksanakan bertujuan untuk membela nasib keluarga nelayan dan persediaan kewangan luar jangka nelayan sekiranya berlaku kejadian yang tidak diingini atau kemalangan. Kadar caruman adalah sebanyak RM100 setahun dan manfaat dan perlindungan yang disediakan adalah sehingga RM100,000.

(5) Tabung Bencana Alam dan Kebajikan Nelayan

Objektif program ini adalah untuk memberi bantuan dan sumbangan segera dalam bentuk kewangan kepada nelayan yang terlibat dengan kemalangan, kemusnahan atau kerosakan harta benda serta kehilangan nyawa bagi meringankan beban mangsa dan keluarga.

(6) Projek Khas Perumahan Nelayan

Kerajaan dalam usaha untuk membantu nelayan memiliki kediaman yang selesa dan selamat telah memperkenalkan projek khas perumahan nelayan. Pelaksanaan projek ini terdiri daripada 3 kategori iaitu baik pulih rumah nelayan, bina baharu rumah nelayan dan penempatan semula nelayan.

(7) Pinjaman Dana Nelayan

Program ini dilaksanakan untuk menyediakan pinjaman mudah bagi pembelian bot dan peralatan baru atau meningkatkan keupayaan bot sedia ada. Pelaksanaan dana nelayan ini juga bertujuan mengurangkan kebergantungan dan pengaruh orang tengah dalam kehidupan masyarakat nelayan. Antara skim pinjaman di bawah dana nelayan adalah skim pinjaman nelayan komersial, skim pinjaman enjin dalam dan skim pinjaman nelayan pantai

(8) Program Azam Tani dan *Touch Point*

Program ini dilaksanakan bagi memberi bantuan dari segi penyediaan premis dan infrastruktur, peralatan penangkapan ikan, mesin pemrosesan, benih-benih ternakan dan tanaman dan bahan mentah yang diperlukan bagi melaksanakan projek.

Selain itu, program ini turut menyediakan latihan pembangunan modal insan/jatidiri, keusahawanan dan latihan teknikal serta khidmat sokongan dan kemudahan pemasaran. Pemantauan dan bimbingan oleh jabatan dan agensi pelaksana juga dibuat secara berterusan bagi memastikan daya tahan dan maju projek.

Disamping itu, bagi membantu golongan nelayan ini Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani melalui Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia telah bekerjasama rapat dengan Persatuan-Persatuan Nelayan di seluruh negara bagi memastikan bantuan diberikan sampai kepada golongan sasaran dan pemantauan projek dapat dibuat dari masa ke semasa.